
Classis Noord 

Gereformeerde Kerken Nederland 

Kort Verslag van de vergadering op 8 juni 2023 te Dalfsen 

Namens de samenroepende kerk, de Gereformeerde Kerk Kampen opent ds. A. Bas de vergadering. 
Hij heet de aanwezige afgevaardigden welkom. Hij leest uit de Schrift Exodus 25:10-22. De preses geeft 
een korte overdenking naar aanleiding van dit Schriftgedeelte, en laat psalm 25 vers 2 zingen als gebed.  

Er wordt onderzoek naar de geloofsbrieven van de afgevaardigden uitgevoerd. Alle zes classiskerken 
zijn wettig vertegenwoordigd. Er zijn geen instructies meegegeven op de geloofsbrieven. Het 
moderamen bestaat uit:  

- Ds. R. van der Wolf, preses (GK Hardenberg)  

- Ds. A. Bas, scriba (GK Dalfsen) 

- Ds. P. Helmus, assessor (GK Zuidhorn)  

Nadat het moderamen plaats heeft genomen, wordt eerst de agenda, met één toevoeging, 
vastgesteld.  

Vaststelling notulen van de classisvergadering van 9 februari 2022 te Assen: Er wordt één tekstuele 
wijziging door de vergadering aangenomen in de notulen, waarna de notulen worden vastgesteld.  

Rapportage uitgegane stukken: Er zijn bij dit punt geen documenten te behandelen.  

De preses vraag de kerken of er zaken zijn vanuit de notulen die aandacht vragen en onderzoekt bij de 
kerken of er uitvoering wordt gegeven aan de genomen besluiten van meerdere vergaderingen. Met 
betrekking tot de vacature van quaestor, zal GK Hardenberg vragen of de secundus primus wil worden. 
Aangaande de benoemingen kan worden gemeld dat broeder Werkman vanuit GK Assen-Kornhorn is 
aangesteld voor de controle van het archief.    

Kerkelijke rondvraag naar artikel 41 KO: De preses vraagt iedere kerk of zij iets in te brengen heeft op 
de vergadering. Er wordt vanuit meerdere kerken zaken ingebracht en dit neemt een groot deel van 
de vergadertijd in beslag. Ds. Heres informeert over de voortgang van het proces t.a.v. de splitsing 
Assen-Kornhorn. Er zijn principebesluiten genomen en afspraken gemaakt omtrent het predikantschap 
na de splitsing. De gemeenten staan er unaniem achter en de kerkenraad hoopt het proces in 
september af te ronden.  

Naar aanleiding van een praktijkgeval wordt er gesproken over de toegang tot het avondmaal door 
gasten, aangezien het toelatingsbeleid wel eens leidt tot onbegrip. Assen-Kornhorn vraagt aan de 
classis advies hoe hiermee om te gaan. Niet alle gasten begrijpen dat het hier om de kwestie van 
opzicht en tucht gaat. En dat de bewaking van de heiligheid van het avondmaal, de 
verantwoordelijkheid is van de kerkenraad. Doorgaand onderwijs is nodig en wijsheid om per geval te 
kunnen  inschatten wat het beste is.  

In de kerkelijke rondvraag wordt het voorstel van Hardenberg dat later in stemming zal worden 
gebracht vooraf toegelicht. Het betreft een voorstel aan de classis om een uitspraak te doen omtrent 
de moeilijkheden die Hardenberg ondervindt met betrekking tot de eenheid met de plaatselijke DGK, 
in verband met de op handen zijnde landelijke eenheid.  

Na de koffiepauze wordt in analogie met het vorige een voorstel van Kampen toegelicht en 
gemotiveerd waarin de classis wordt gevraagd zich uit te spreken over een kwestie in het rapport EGB 



dat zal worden behandeld op de komende synode. Kampen stelt dat er tegenstrijdige uitspraken 
worden gedaan in het rapport EGB inzake de kwesties van het zingen van extra gezangen en het 
vrouwenstemrecht. Het voorstel van Kampen houdt in om namens de classis een amendement op het 
EGB rapport in te dienen op de synode.  

Na de nadere motivering van deze twee punten vanuit Hardenberg en Kampen, zullen ze ter 
besluitvorming worden voorgelegd aan de classis bij het agendapunt – ingekomen stukken.  

In de kerkelijke rondvraag meldt Dalfsen gezien de rondvraag in de vorige classis, dat er nu een 
verklaring met de lokale DGK is getekend, waarin de beide kerken het verleden achter zich laten. Er 
wordt besproken wat er, in afwachting van de synode, al samen gedaan kan worden.  

GK Regio Zuidoost-Groningen meldt dat er binnenkort een informele vergadering is tussen de GKN en 
DGK kerken van de Noordelijke provincies. Deze vergadering is ervoor om vooruitlopend op de 
landelijke eenheid initiatieven te ontplooien om samen te werken, zonder voor de troepen uit te willen 
lopen.  

Hardenberg is de mogelijkheden aan het onderzoeken tot de aanschaf van een eigen kerkgebouw, 
namelijk aan de Hessenweg. Wijsheid en zegen wordt hen toegewenst vanuit de vergadering.  

Vanuit Kampen komt er een vraag over het reglement aangaande steun voor hulpbehoevend kerken 
in de classis. Eerder is op de classis gezegd, dat deze kwestie pas aan de orde komt op het moment dat 
er een kerk hulpbehoevend wordt. Vanuit de vergadering wordt gevraagd of er niet beter verder 
vooruit geregeerd kan worden, bijvoorbeeld door een vijfjaren begroting. De GK Kampen en Regio ZO-
Groningen pakken dit op en komen eerstvolgende classis met een voorstel.  

Behandeling van de ingekomen stukken: In de eerste plaats ligt er een schrijven van de visitatoren dat 
niet alle visitaties gedaan konden worden en dat ze voorstellen het aantal visitatoren uit te breiden 
met één of meerdere ouderlingen. De vergadering is akkoord en broeder Nijman wordt ad hoc 
benoemd. Besluitvorming hierover zal later plaats vinden, maar de vergadering maakt nu al afspraken 
met het oog op de resterende visitaties van dit seizoen.   

Van de samenroeping van de Generale Synode op 4 november 2023 wordt kennisgenomen. De 
afvaardiging staat geagendeerd op deze classis.  

Het derde ingekomen stuk betreft het voorstel van de GK Kampen inzake het deputatenrapport EGB, 
dat hierboven reeds was toegelicht door de indienende kerk.  Na een uitvoerige bespreking waarin de 
kerken standpunten uitwisselen, wordt duidelijk dat er geen eenstemmigheid is in de vergadering. Het 
voorstel om amendement van GK kampen namens de classis in te dienen op de synode wordt in 
stemming gebracht, maar doordat de voor- en tegenstemmen in evenwicht zijn, wordt het voorstel 
niet aangenomen. GK Kampen heeft evenwel de mogelijkheid om dit rechtstreeks bij de synode in te 
dienen.  

Het vierde ingekomen stuk geldt het hierboven genoemde voorstel van GK Hardenberg inzake het 
proces GKN-DGK. Bij de bespreking leidt de assessor de vergadering. De GK Hardenberg vraagt gezien 
de verwachte landelijke kerkelijke eenheid, rust, ruimte en raad in het lokale proces van het komen 
tot kerkelijke eenheid en of de classis dit namens Hardenberg wil indienen bij de synode. Tijdens de 
bespreking blijkt dat de classis een aantal uitspraken van GK Hardenberg niet voor haar rekening kan 
nemen, maar wel welwillend staat tegenover het verzoek zelf. Nadat Hardenberg twee punten uit het 
voorstel heeft ingetrokken, wordt het vervolgens voorgelegd aan de classis ter stemming. Het wordt 
unaniem aangenomen. De assessor draagt de leiding weer over aan de preses. 



Het vijfde ingekomen stuk betreft wijzigingsvoorstellen namens de deputaat-scriba in het 
huishoudelijk reglement van de classis.  Het huishoudelijk reglement wordt met doorvoeren van de 
voorgestelde wijzigingen vastgesteld. De scriba draagt zorg voor nieuw geprinte exemplaren.  

Het zesde ingekomen stuk van GK Zuidhorn inzake de kwestie vertrouwenspersonen, wordt 
doorgeschoven naar de tweede zitting.  

Het zevende ingekomen stuk betreft een aanvraag voor preekbevoegdheid en beroepbaarstelling. 
Besloten wordt dat een gesprek over de motivatie en over de gereformeerde leer voldoende is. Ds. 
Bas en ds. Heres bereiden dit voor de tweede zitting voor en ds. H.J. Visser en de deputaten 49 KO 
zullen hiervoor worden uitgenodigd.  

Het achtste ingekomen stuk betreft een vraag van de generale deputaatscriba aangaande de 
voorraden HSV Bijbels. Dit zal worden nagegaan binnen de kerken en eerstvolgende keer worden 
behandeld.  

Er zijn geen appelverzoeken en revisieverzoeken te behandelen.  

Rapporten: De bespreking van de kerkvisitatierapporten van GK Zuidhorn en GK Hardenberg wordt 
verplaatst naar de 2e zitting.  

Benoemingen: Voor het deputaat appélzaken is br. K. Wezeman voorgedragen vanuit GK-regio 
Zuidoost Groningen. De aanwezigen zijn hiermee akkoord.  

Afvaardiging Generale Synode wordt vanwege tijdsgebrek doorgeschoven naar de tweede zitting.  

Persoonlijke rondvraag: Wordt doorgeschoven naar de volgende zitting.  

De preses constateert dat er geen censuur naar art 48 KO hoeft uitgeoefend worden.  

De preses schorst de vergadering tot 13 juli aanstaande, op dezelfde tijd en dezelfde plaats. Hij gaat 
voor in dankgebed en sluit de vergadering om half elf.   

 


